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Krizni štab usvojio nove mere koje važe od danas do petka 

Tržni centri, uslužne delatnosti, kafići i restorani radiće do 20 časova. Mere su oročene do petka i stupaju 

odmah na snagu, odlučio je Krizni štab. 

Epidemiolog Branislav Tiodorović rekao je da je sednica bila ozbiljna i teška i da su donete mere koje na 

snagu stupaju odmah i oročene su do petka. 

Rad tržnih centara, kafića i restorana, uslužnih delatnosti produžava se do 20 časova 

"Očigledna je potreba stanovništa da koristi usluge, uz poštovanje svih mera. Kafići i restorani mogu da 

rade do 20 časova, bez korišćenja muzike u bilo kom smislu. Uz muziku se ljudi opuštaju, ne poštuju 

mere i dolazi do mogućnosti lakšeg prenošenja virusa", istakao je Tiodorović. 

Istakao je da će ustanove kulture raditi do 21 čas.  

Dodao je da očekuje da danas bude održana sednica Vlade na kojoj će biti donete nove mere. 

"Ovih pet dana će nam služiti da procenimo i ocenimo epidemiološku situaciju od koje će zavisiti da li će 

ove mere biti produženje, produžene, dopunjene. To je najvažniji pokazatelj koji nam govori, na osnovu 

onoga što imamo, da je došlo do blagog pada broj obolelih i zaraženih", rekao je Tiodorović. 

Prati se epidemiološka situacija  

Došlo je do smanjenja broja prvih pregleda u kovid ambulantama na celoj teritoriji, rekao je Tiodorović 

dodajući da će od epidemijske situacije zavisiti dalje odluke u petak.  



 
 

"Bilo bi dobro da je došlo do većeg smanjenja broja pacijenata u kovid bolnicama, ali to očekujemo 

narednih dana. U Beogradu, Nišu, Novom Sadu i Kragujevcu i dalje je najveći pritisak na kovid bolnice", 

rekao je Tiodorović.  

Odgovarajući na pitanje o merama za Novu godinu, rekao je da se o tome intenzivno razmišlja ali da to 

zavisi od epidemiološke situacije. 

Kada je reč o kućnim testovima na koronavirus, kaže da je to bio nesporazum i da nije trebalo da se desi 

da se ti testovi nađu u slobodnoj prodaji.  

"Oni koji su ih kupili, neka kontaktiraju lekara ili zdravstvenog radnika i da bude siguran ne samo u 

rezultat već i u način kako se to koristi", istakao je epidemiolog. 

 

 

Vakcine ove nedelje stižu u Srbiju, da li su efikasne kao što tvrdi "Fajzer" 

Prve doze vakcine kompanija "Fajzer" i "Biontek" trebalo bi tokom nedelje da stignu u Srbiju. Pavle Zelić 

iz Agencije za lekove i medicinska sredstva kaže za RTS da vakcina jeste efikasna 95 odsto, kako i piše u 

dokumentaciji. Dodao je da se očekuju dobri rezultati i u pogledu ruske vakcine "sputnjik". 

Pavle Zelić je, gostujući u Dnevniku RTS-a, rekao da u Srbiju u narednih nekoliko dana treba da stigne 

prvih 4.875 doza i dodaje da se dozvola odnosi na ukupno 20.475 doza. 

"Kontrolisali smo sve elemente – kvalitet, efikasnost, bezbednost. Očekujemo u narednim danima da 

prve doze stignu, kada će se obaviti kontrola u našoj laboratoriji i izdati sertifikat", naveo je Zelić. 



 
 

Agencija, navodi, od 2. decembra, kad je dobila dokumenta, pažljivo procenjujemo ono što tvrdi 

proizvođač, od početka razvoja vakcine do tri kliničke faze. 

"Zaista je tako kako je najvaljivano, možemo da budemo zadovoljni našim ispitivanjima ove vakcine", 

istakao je Zelić. 

Ukazao je da reakcije koje su primećene do sada i u primeni jesu bol na mestu primene, otok, crvenilo, 

što je, kaže, ono što znaju svi koji su nekad primili vakcinu. 

Takođe, primetan je, dodao je Zelić, jedan do dva dana zamora, bola u mišićima, glavobolja. 

"Neuporedivo je manji reizik da imate glavobolju nego da se zarazite koronom. Pratićemo primenu i u 

Srbiji", naglasio je Zelić. 

Kada je reč o ruskoj vakcini "sputnjik", Zelić je rekao da su urađeni opšti, specijalni i testovi bezbednosti. 

"Treba da kompletiramo našu procenu, na tome se radi i radiće se intenzivno, očekujemo dobre 

rezultate i u pogledu te vakcine", rekao je Zelić. 

Istakao je da se pregovara sa svima koji mogu da budu potencijalni dobavljači vakcina za Srbiju. 

Govoreći o novom soju koronavirusa koji se pojavio u Britaniji, Zelić je naveo da trenutno nema nikakvih 

podataka da vakcine nisu efikasne protiv ovog novog soja. 

"Vakcine su ispitivane i na novim sojevima, vakcine će nas zaštititi i od novih vrsta koronavirusa", rekao 

je Zelić. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Vučić: Nova kovid bolnica u Kruševcu spomenik budućnosti 

U Kruševcu je, u prisustvu predsednika Srbije Aleksandra Vučića, otvorena nova kovid bolnica, kapaciteta 

500 mesta, koja će doprineti jačanju zdravstvenog sistema u borbi protiv koronavirusa. 

"Bolnica u Kruševcu je spomenik budućnosti, i govoriće o delima koja smo preduzeli za kratko vreme, u 

teško vreme za naš narod", konstatovao je Vučić u izjavi novinarima po dolasku. 

Prvi pacijenti biće primljeni već sutra, rano ujutru. 

To je druga bolnica, pored one u Batajnici, koja je izgrađena za oko četiri meseca. 

Prostire se na 12.500 kvadratnih metara na lokaciji nekadašnje kasarne "Rasina". 

U njoj je posao dobilo oko 600 lekara, sestara i drugog medicinskog osoblja, a biće pod ingerencijom KC 

Niš. 

Vučić je rekao da je ponosan na Srbiju, na ljude koji su radili na bolnici u Kruševcu, i kao u Batajnici, za 

četiri meseca završili nešto što je velelepno. 

"Ti ljudi su radili danonoćni i pokušaću da se zahvalim radnicima. Uradili su veliki posao i sada imamo 

bolnicu sa 493 postelje, 150 na intenzivnoj nezi. To je 150 monitora i 150 respiratora i to ''haj flou'' 

respiratora", objasnio je Vučić. 

Vučić je kazao da svi traže sada baš te respiratore, jer su oni nešto posebno. 



 
 

Istakao je da u skladištima ima još 56 takvih i 57 pokretnih respiratora koji će biti dati bolnicama u Srbiji. 

Najavio je i dalju nabavku ''haj flou'' respiratora za buduća vremena. 

Oprema za bolnicu koštala 9,5 miliona evra  

"Ovde smo napravili fantastičnu stvar, čime ćemo pokriti ne samo Kruševac, već i severni deo Raškog 

okruga, značajni deo Moravičkog, te i južnog dela Šumadijskog okruga, ali i Topličkog dok ne završimo 

bolnicu u Prokuplju. Imaćemo i deo bolesnika sa KiM. Ne pitamo da li su Srbi ili Albanci, ali to će biti pre 

svega sa severa pokrajine", rekao je Vučić. 

Vučić je kazao da je za razliku od ranije, kada je, kako je ukazao, javna nabavka trajala godinu i po kako bi 

se promenio linoleum u liftu, za samo četiri meseca podignuta bolnica. 

"Mali broj zemalja i naroda može to tako dobro, brzo i kvalitetno da uradi", naglasio je Vučić dodajući da 

ostaje još da se radi na drugim objektima kako bi se napravila dodatna logistika, ali su intenzivna i 

poluintenzivna nega završeni. 

Vučić je preneo da je oprema za bolnicu koštala 9,5 miliona evra. 

"Mnogo života ćemo spasiti" 

"U Batajnici ima već 530 bolesnika. Zamislite da nemamo Batajnicu i toliko mesta. Sada imamo i u 

Kruševcu i mnogo ćemo života ovim spasiti. Kada smo krenuli da gradimo neki su govorili zašto bacamo 

pare kada je pobeđena korona, ali srećom je neko razmišljao unapred. U ovom maglovitom danu sam 

ponosan na našu zemlju i divne ljude koji su ovo uradili", nalasio je Vučić. 

Vučić je na kratko porazgovarao i sa majstorima, koji su bili angažovani na izgranji bolnice, variocima iz 

Obrenovca, kojima je zahvalio za, kako je rekao, vredne ruke i sav uložen trud. 

Podsetio je da je radove obišao pre 20-ak dana i da je "neverovatno" šta je sve još urađeno za samo tri 

nedelje. 

"Ovo je od ogromnog značajan, ovo nam svaki dan spsava desetine života", primetio je Vučić. 

Otvaranju bolnice, pored predsednika, prisustvovali su i ministar zdravlja Zlatibor Lončar i direktor BIA 

Bratislav Gašić. 

"Vakcinacija ključna, zbog zdravlja i ekonomije" 

U naredna dva, tri dana stiže određena, manja količina "Fajzer" vakcina za staračke domove, najavio je 

predsednik Vučić i istakao da je uveren da će EU svega ispoštovati dogovor i da će u prvom kvartalu 

naredne godine stići 340.000 doza tih vakcina u Srbiju, kao što je dogovoreno. 

"Verujem da će komesar Oliver Varhelji dati sve od sebe, on svoj posao obavlja na profesionalan i dobar 

način, a mislim da voli i našu zemlju i da će pomoći na svaki način", rekao je Vučić novinarima u Kruševcu 

i dodao da Srbija ima mnogo prijatelja, zahvaljujući kojima će i rešavati svoje probeleme. 



 
 

Vučić je istakao da je vakcinacija od ključnog značaja za zdravlje i ekonomiju Srbije. 

"Ljudi misle da je to pitanje ličnog komfora. Ne, to je pitanje ekonomije, života, kako ćemo da isplatimo 

plate. Zato su nam vakcine strahovito važne", rekao je Vučić. 

Predsednik je podsetio da se u naredna dva, tri dana očekuje prva količina Fajzerove vakcine u Srbiji, 

kojom će prvo primiti stariji od 75 godina, u staračkim domovima. 

"To je mala količina, a onda ćemo da vidimo da u prvom kvartalu sledeće godine dobijemo 340.000 doza, 

da nam to ne smanje, kao što su nam ovu prvu tranšu smanjili na 5.000 sa 10.000 doza", ukazao je Vučić. 

Dodao je da će se nabavljati i ruska vakcina, koja se još uvek ispituje, kao i da se uskoro očekuje i kineska 

vakcina, koja je, kaže, po ceni i kvalitetu veoma dobra. 

"Ali, o tome odlučuju naše zdravstvene vlasti. Stiže i 'Moderna', verujem i 'Astrazeneka', 'Džonson i 

Džonson''. Sve ćemo da nabavimo u skladu sa mogućnostima, jer je ključno da ljude vakcinišemo", rekao 

je Vučić. 

Na pitanje ruskog novinara, Vučić je rekao da je stigla dokumentacija za prve dve faze "sputnjik v", i da 

su u ALIMS-u zadovoljni "onim što su dobili". 

"Verujem da ćemo uskoro imati mogućnost da naši organi kažu konačan sud o vakcini", rekao je Vučić. 

Upitan za mogućnost proizvodnje ruske vakcine u Srbiji, Vučić je kazao da veruje da postoji takva 

perspektiva i da je sa šefom ruske diplomatije Sergejom Lavrovim razgovarao o tome. 

"Ako se pokažu svi nalazi da su dobri, a mislim da je tako, onda je tako nešto moguće u Srbiji", objasnio 

je Vučić. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Ivanuša: Ako slavimo Novu godinu, sedam do deset dana kasnije, može biti ZASTRAŠUJUĆIH 

POSLEDICA 

Direktor kancelarije Svetske zdravstvene organizacije u Srbiji Marijan Ivanuša upozorava da, ako se Nova 

godina bude slavila na uobičajeni način, posledice mogu biti zastrašujuće, ali navodi da se 2021. očekuje 

normalizacija situacije u zemlji. 

- Trenutni talas je izuzetno ozbiljan i ako se na to nadogradi još veći broj novoobolelih, u smislu 

dodatnog talasa, to bi bilo baš tragično - rekao je Ivanuša za Kurir. 

On je pozvao građane da se ne opuštaju tokom praznika, ističući da praznici predstavljaju izuzetan rizik 

za brzo pogoršanje epidemiološke situacije, koja je, kako je naglasio, i bez toga izuzetno ozbiljna. 

Dodao je da ne preporučuje posete prijateljima, komišijama i široj rodbini. 

Ivanuša je istakao da je situacija u vezi sa ovim virusom pokazala određenu pravilnost - ako se poštuju 

mere, situacija je bolja, a ako ne, virus nastavlja da se prenosi, više ljudi se razboleva, a nemali broj 

umire. 

- Tako da, ako se Nova godina u Srbiji bude slavila na uobičajeni način, sedam do deset dana posle Nove 

godine, imaćemo rezultate koji svakako neće biti povoljni, a mogu biti i zastrašujući - rekao je Ivanuša. 

Primetio je i da se situacija sada smiruje i izrazio uverenje da će doći do poboljšanja, ako se nastavi s 

primenom mera. 



 
 

Govoreći o vakcinama, on je rekao da će one pomoći da se okonča pandemija, ali da neće odmah sve 

rešiti. 

- Kako se kriza kovida-19 nastavlja, još uvek moramo preduzeti sve neophodne mere da sprečimo širenje 

virusa i umiranje. Trajaće više meseci kako bi se vakcinisao dovoljan broj ljudi da bismo smanjili teret 

epidemije - rekao je Ivanuša. 

Kako je dodao, u zavisnosti od raspoloživosti vakcine, spremnosti ljudi na vakcinaciju i samu organizaciju 

vakcinacije, to može trajati i više od jedne godine da bi svet mogao da predahne od ove epidemije. 

- Svakako očekujemo da će 2021. doneti normalizaciju situacije u Srbiji. Ako ne ranije, onda bar u drugoj 

polovini godine - poručio je Ivanuša. 

 

 

U Srbiju stigla zaštitna medicinska oprema, nova donacija EU 

Zaštitna medicinska oprema iz zaliha Evropske unije, potrebna u borbi protiv pandemije koronavirusa, 

stigla je u Srbiju. 

Najnovija donacija Evropske unije Srbiji sadrži po 500.000 zaštitnih maski i rukavica, oko 50.000 zaštitnih 

odela - skafandera i specijalnih cipela i 5.500 zaštitnih naočara. 

Donaciju finansijski podržava Mehanizam EU za civilnu zaštitu, a isporuka dolazi iz zajedničke evropske 

zalihe "RescEU" u Grčkoj, saopštio je EU info centar. 



 
 

EU je poslala pomoć medicinskom sistemu i drugim službama na zahtev srpskih vlasti, u vreme velikog 

broja zaraženih koronavirusom i stalne potrebe za zaštitom lekara i drugog medicinskog osoblja. 

Šef Delegacije EU u Srbiji Sem Fabrici izjavio je da Unija neprekidno radi kako bi nastavila da pruža 

podršku Srbiji u teškim vremenima. 

"Najnovija donacija stiže u pravi čas, jer je zbog ponovnog buktanja virusa zdravstveni sistem pod 

stalnim pritiskom. Drago mi je i ponosan sam što ove materijale možemo da pružimo Srbiji u duhu 

solidarnosti, dok naporno radimo na tome da Srbiji olakšamo pristup vakcinama", rekao je Fabrici. 

Reagujući na krizu izazvanu pandemijom, EU je Srbiji brzo stavila na raspolaganje 93 miliona evra, od 

kojih je 15 miliona evra opredeljeno za trenutni odgovor, a 78 miliona evra za srednjoročni ekonomski 

oporavak. 

EU je tokom proleća organizovala letove 15 teretnih aviona, koji su sleteli na aerodrom Nikola Tesla i 

prevezli preko 721 tone opreme, koju je Srbija nabavila za borbu protiv koronavirusa. EU je pokrila 

troškove transporta u iznosu od 7,1 milion evra. 

Unija je obezbedila i sredstva srpskim vlastima da angažuju 200 domaćih medicinskih radnika na period 

od šest meseci i donirala medicinske potrepštine u vrednosti od 4,9 miliona evra, kao i 14 vozila hitne 

pomoći i dekontaminacionih vozila za srpske bolnice. 

Tokom 2019. godine, EU je ojačala komponente upravljanja rizikom od katastrofa unapređivanjem 

Mehanizma civilne zaštite EU. Najnoviji element "rescEU" ima za cilj poboljšanje zaštite građana od 

katastrofa i upravljanja nastajućim rizicima. 

Uz to, "rescEU" uspostavlja novu evropsku rezervu resursa, takozvanu "rescEU" rezervu, koja uključuje 

flotu vatrogasnih aviona i helikoptera, avione za medicinsku evakuaciju i zalihe medicinske opreme i 

terenskih bolnica koje mogu da odgovore na zdravstvene vanredne situacije, i na hemijske, biološke, 

radiološke i nuklearne incidente. 

Mehanizam civilne zaštite EU olakšava saradnju u reagovanju u vanrednim situacijama, pripremi i 

prevenciji između država članica, kao i nekoliko drugih evropskih zemalja. 

Srbija je postala član Mehanizma 2015. godine, ali je i pre toga, tokom razornih poplava u maju 2014. 

godine, osetila korist od evropske solidarnosti kroz Mehanizam civilne zaštite EU. Ta operacija je bila 

jedna od najvećih od uspostavljanja Mehanizma. 

 

 



 
 

 

 

Testovi za kovid nije trebalo da se nađu u slobodnoj prodaji 

BEOGRAD - Epidemiolog i član Kriznog štaba Branislav Tiodorović kaže da antigenski testove na virus 

korona, najavljene kao testove za kućnu upotrebu, nije trebalo da se nađu u slobodnoj prodaji.   

On je rekao da je verovatno u pitanju bio nesporazum, ali da je najvažnije da ih građani ne koriste sami u 

kućnim uslovima. 

"Nije trebalo da se desi da se testovi nađu u slobodnoj prodaju. Da li su apotekarske ustanove mogle da 

ih nabave - verovatno, jer one ne snabdevaju samo građanstvo, već i zdravstvene ustanove. Potrebno je 

da zdravstvene ustanove imaju dobru snabdevenosat svih vrsta testova pa i te vrste testova", rekao je 

Tiodorović novinarima u Beogradu. 

On je naveo da građani koji su kupili testove nikako ih ne koriste sami već da testiranje uradi neko od 

zdravstvenih radnika koji su upućeni kako se koriste testovi i da tako budu sigurni, ne samo u rezultat 

već i da je testiranje urađeno na pravi način. 

 

 

 



 
 

 

 

Đerlek: Potencijal virusa polako slabi ali je to još na klimavim nogama 

Državni sekretar Ministarstva zdravlja Mirsad Đerlek ocenio je danas da potencijal korona virusa u Srbiji 

polako slabi, ali i dodao da je to „još uvek na klimavima nogama“. 

Navodeći da aktuelne mere za suzbijanje epidemije daju rezultate, Đerlek je kazao da ohrabruje i 

uvođenje u kovid sistem specijalizovanih bolnica u Beogradu i Kruševcu. 

„Istina je što je neko rekao da je Srbija sada jedna velika bolnica ali i da mere daju rezultate“, ocenio je 

državni sekretar. 

On je istakao da su građani bili odgovorni prilikom obeležavanja Svetog Nikole i apelovao na njih da se 

slično ponašaju i za Novu godinu. 

„Ako Novu godinu budemo slavili kao što smo navikli, biće to ozbiljan epidemiološki rizik“, rekao je 

Đerlek. 

Govoreći o vakcini, on je naveo da je ministar zdravlja Zlatibor Lončar prošlog petka formirao 

koordinacioni tim za imunizaciju. „Bez vakcinacije nećemo moći da dostignemo kolektivni imunitet. 

Država se ozbiljno sprema za imunizaciju i učiniće sve da odgovori na ono što se od nje očekuje“, kazao 

je državni sekretar Ministarstva zdravlja. 

 


